

張校長傑出校友獎狀摘要

學校要聞

【記者陳頤華淡水校園報導】本校校長張家宜於5月21日在美國接受舊金山州大「傑出校友」殊榮，得獎事蹟中稱許張校長為「21世紀最名副其實的教育領導人」，張校長表示，這次獲獎，除了是對自己辦學能力的肯定外，也是對本校師生的一大鼓舞。國交處秘書郭淑敏表示，此行張校長在該校進行一場很成功的演講，場面浩大，十分感人。獎狀（左圖）內容全文將置於網站，網址

：<http://tkutimes.tku.edu.tw/>，摘要如下：張校長家宜－21世紀最名副其實的教育領導人。在您的領導之下，淡江大學被台灣教育部評列為傑出學校，且榮獲台灣經濟部頒發第19屆國家品質獎。淡江在亞洲地區大學一直名列前50名，並獲台灣最優秀之私立大學殊榮。您以清晰的教育願景與穩固的價值觀為出發點，保障學生具備多元文化的認知，並做萬全準備，未來貢獻予全球社會。您不只是一位傑出的領導人與學者，更是一位啟發大家思考的引導者。在未來學的會議上您曾問道：我們可以用人們的新知識、新科技，以及集體意識來做什麼？您曾提出的一個關鍵問題是，人類可否從生存（survival）提升至繁華（thrival），且為地球創造嶄新的未來。您所領導的價值觀是我們所期望能灌輸在校園裡的，基於您的全球化教育與領導能力，及為創造更美好的世界所奉獻之心力，舊金山州立大學在此很驕傲地宣佈您為今年最傑出校友。

SAN FRANCISCO STATE UNIVERSITY

Alumna of the Year 2011

Flora Chia-I Chang

President, Tamkang University, Taipei, Taiwan

Flora Chang, you are a true 21st century educational leader. Both a futurist and a here-and-now realist, you have made Tamkang University an institution that has been honored both for academic excellence and administrative efficiency, for innovative use of information technology, and for campus safety.

Under your leadership, Tamkang has been rated "Excellent" by Taiwan's Ministry of Education and given the 19th annual Quality Award by the Ministry of Economic Affairs. The University consistently ranks among the Top 50 in Asia and as the best private university in Taiwan.

Your path began at SF State, where you earned the first of your three graduate degrees, a master's in economics. Further study at Stanford University led to a master's and a doctorate, both in education. You have held a variety of teaching and administrative posts at Tamkang University, and are now in your seventh year as its president.

Guided by a clear educational vision and strong values, you are ensuring that your students are graduating well prepared to contribute in our new global society. Multicultural awareness is a required field of study for all students. Tamkang's Cyber Campus brings the world to Taiwan, allowing your students to study online with world-renowned professors. And you have made it a priority to give Tamkang students the opportunity you had to study and live in another country. You have reached out around the world to establish educational partnerships in 28 nations, with 110 universities. One of those universities, I am proud to say, is SF State.

Flora Chang, you are far more than a gifted leader and scholar - you are a questioner. At a conference on future studies you once asked, "What do we do with our new knowledge, our new technologies, and our collective consciousness?" The crucial question, you have said, is whether we can make the transition from survival to what you call *thrival* - a place of working together to create a new future for the planet.

Despite the demands of leading Tamkang University's four campuses, you remain an active teacher and scholar, writing and speaking on subjects as diverse as gender equity in faculty hiring in Taiwan, distance education, quality and cost efficiency, strategies for university governance, and building a "greener" campus.

Flora Chang, the values by which you lead are values we seek to instill at this university. For your global educational leadership and commitment to helping shape a better world, San Francisco State University is proud to name you its Alumna of the Year.

Presented at San Francisco State University's 110th Commencement Exercises, May 21, 2011



Robert A. Corrigan
PRESIDENT ROBERT A. CORRIGAN
ON BEHALF OF SF STATE ALUMNI